

ABSTRACT

Titolo:	LA FISCALITÀ NELL'ECONOMIA EUROPEA. Secc. XIII-XVIII. - FISCAL SYSTEMS IN THE EUROPEAN ECONOMY from the 13th to the 18th Centuries. Prato, 22-27 Aprile 2007
Responsabilità:	a cura di Simonetta Cavaciocchi
Editore:	Firenze university press

Titolo parte:	<i>Poverty and Privilege: The Fiscal Burden in England (XIIIth-XVth Centuries)</i>
Autore parte:	W. MARK ORMROD
DOI:	

ABSTRACT:	<p>This study considers the theme of the fiscal burden in later medieval England by examining the principles and practices of fiscal poverty and fiscal privilege. It draws on evidence from tax records, parliamentary debates, petitions and literary texts. It challenges an historical model of regressive taxation derived from the Peasants' Revolt of 1381 and argues the survival of the principle that taxation ought to be distributed according to ability to pay. Finally, the study demonstrates that, in spite of the absence of traditions of tax immunity, both the aristocracy and the English merchants enjoyed important privileges in regard to direct and indirect taxation.</p> <p>-----</p> <p><i>Cette étude examine le sujet de la charge fiscale en Angleterre au bas Moyen Age en considérant les principes et pratiques de la pauvreté fiscale et du privilège fiscal. Les justificatifs pour ses conclusions se dérivent des indices des archives fiscales, des débats parlementaires, des pétitions et des textes littéraires. Elle dispute le modèle historique des impôts inéquitables qui dérive de l'histoire de la grande révolte de 1381 et propose que le principe que les impôts doivent être distribués selon la capacité de payer a en fait survécu cette époque. Enfin, l'étude démontre que, malgré l'absence d'une tradition d'exemption fiscale, l'aristocratie et les marchands anglais possédaient des privilèges importants par rapport aux impôts directes et indirectes.</i></p>
------------------	---